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شایعه روزنگاه

بررسی شانس مدال آوری تکواندو 
در المپیک

کاروان تکواندوی ایران همــواره در طول تاریخ 
یکی از امیدهای کســب مدال بوده اســت. این بار 
نیز تکواندوکاران ما می توانند افتخار آفرین باشند 
و مدال هــای خوش رنگی را کســب کنند. فرزان 
عاشــورزاده جوان 19 ساله ای است که از جدیت و 
هوش فوق العاده ای برخوردار است و نشان داده که 
در مبارزات آرام عمل می کند و می تواند هر حریفی 
را از پای در بیاورد. جدول مسابقات عاشورزاده را با 
دقت نگاه کردم. او تمام حریفانی که باید با آنها رقابت 
کند را به راحتی شکست داده و حریف سر سختی 

ندارد؛ حتی می تواند به راحتی مدال کسب کند. 
موضوعی که باعث نگرانی است حضور نماینده 
رژیم صهیونیستی است که اگر به جمع 4 نفر برتر 
صعود کند، فرزان باید با مسابقات خداحافظی کند 
اما اگر این حریف هم جزو 4 نفر نباشد، عاشورزاده 
می تواند مدال طلایش را مسجل کند. تنها حریف 
فرزان تکواندوکار کره ای اســت اما سجاد مردانی 
یکی از بهترین های تاریخ ایران در ســنگین وزن 
اســت که به او نیز امید زیادی داریم. او در دور دوم 
به قهرمان المپیک  برخورد می کند که کار سختی 
دارد و باید امیدوار باشیم این مبارزه را با برد پشت 
سر بگذارد. با این وجود همه چیز به روز بازیکنان 
بســتگی دارد. اگر بازیکنان ما روز خوبی داشــته 
باشند، قطعا می توانند مدال کسب کنند. یکی از 
نکاتی که امیدبخش اســت، عدم حذف بازیکنان 
با قبول یک شکست اســت؛ زیرا در شانس مجدد 
شرکت می کنند. در این میان مهدی خدابخشی 
کار سخت تری را نســبت به دیگر تکواندو کاران 
کشــورمان دارد؛ او در جدولی قرار گرفته که همه 
حریفانش ســر سخت هســتند و اگر پیروز شود 
در دور دوم با میــلاد بیگی از آذربایجــان دیدار 
می کند که یکی از قهرمانان اروپا اســت و تکنیک 
فوق العاده ای دارد. خدابخشــی رنکینگ اول دنیا 
را در اختیــار دارد اما باید خیلــی مراقبت کند. 
میلادبیگی با اقتدار قهرمان اروپا شده و روند خوبی 
داشته است. اگر خدابخشی به مرحله بعد برسد، 
 قطعا خستگی زیادی را در بدنش خواهد داشت. 
هرچند کسی که می خواهد قهرمان المپیک شود 

باید همه را ببرد.
درباره کیمیا علیزاده هم باید بگویم او تکواندوکار 
توانمندی است؛ امیدوارم آسیب دیدگی ایجادشده 
بــرای علیزاده جــدی نباشــد. او می تواند اولین 

مدال آور ورزش بانوان در المپیک باشد.

کیوسک

مصائب اینتر

روزنامه »گاتزتادلواســپورت« چــاپ ایتالیا 
مصائب باشــگاه اینترمیلان را روی جلد برده و 
از پیشــنهاد 37 میلیون یورویی رئیس ناپولی به 
ایکاردی، مهاجم این تیم به عنوان یک اتفاق بزرگ 
نام برده است. از طرفی آینده مانچینی، سرمربی 

تیم در هاله ای از ابهام قرار دارد.
***

مسی جدید، بارسای جدید

روزنامه »ال موندو دپورتیو« علاقه همیشگی اش 
به بارسلونا را با روی جلد بردن مسی نشان داد. این 
روزنامه تیتر »مسی جدید، بارسلونا جدید« را مورد 
استفاده قرار داد. قهرمانی کریس فروم بریتانیایی 
در رقابت های دوچرخه سواری توردوفرانس مورد 
اشاره قرار گرفته و البته انتقال احتمالی »ویتو« به 
بارسلونا هم روی جلد دیده می شود. بلامانع بودن 
حضور ورزشکاران روسیه در المپیک تابستانی ریو 

از دید این روزنامه پنهان نماند.
***

سلطنت فروم

روزنامه اکیپ چاپ فرانسه با اشاره به قهرمانی 
فروم در مسابقات دوچرخه سواری توردوفرانس 
تیتر »سلطنت فروم« را انتخاب کرده است. این 
روزنامه به بازی زیر 19 ســال اروپا میان فرانسه و 
ایتالیا و برد 4 بر صفر فرانسوی ها اشاره کرده است.

ورزش جهان

تبرئه سیاسی روس ها
آژانس جهانــی مبارزه با دوپینــگ از کمیته 
بین المللی المپیک درخواست کرده بود تمامی 
ورزشــکاران این رشــته را از حضور در المپیک 
ریو محروم کند امــا این کمیتــه رأی را به نفع 
روسیه صادر کرد. بعد از مثبت درآمدن آزمایش 
دوپینگ ورزشــکاران رشــته های دوومیدانی، 
دوچرخه ســواری و وزنه برداری روسیه، دبیرکل 
مبارزه با دوپینگ خواســتار محرومیت تمامی 
ورزشکاران روس شــده و قرار بر این بود که این 
رأی هم از طرف کمیته بین المللی المپیک صادر 
شود اما این کمیته رأی وادا را نقض کرد و روسیه 
را محروم نکرد. درحالی که پیش بینی می شد با 
مثبت بودن نتیجه دوپینگ روس ها در المپیک 
زمستانی 2014، ورزشکاران آن از حضور در ریو 
محروم شوند ولی رأی نهایی کمیته بین المللی 
المپیک برخلاف خواســته وادا شد. با این که وادا 
مدارک لازم برای اثبــات دوپینگ روس ها را هم 
ارایه کرده بود اما ظاهرا قدرت سیاسی این کشور و 
دخالت مقامات بالاتر برای جلوگیری از محرومیت 
روسیه باعث شــد که محرومیت ورزشکاران این 
رشته ملغی شــود. این درحالی است که توماس 
باخ رئیس کمیتــه بین المللــی المپیک گفته 
ورزش روسیه این شــانس را دارد تا ضمن اثبات 
پاکی خود به الگویی برای دیگران تبدیل شــود. 
تمام ورزشکاران روسیه باید مسئولیت خود برابر 
سیستم دوپینگ کشورشان را بپذیرند و آنهایی که 
پاک هستند، می توانند صداقت خود را در المپیک 
به همه ثابت کنند و الگو شوند. ورزشکاران روسی 
زمانی می توانند الگویی برای دیگران و نسل آینده 
شــوند که پاکی و صداقت خود را نشــان دهند. 
این که با وجــود دوپینگی بودن 68 ورزشــکار 
روســی باز هم کمیته ملی المپیک به حمایت از 
ورزشکاران این کشــور پرداخته و از آنها حمایت 
کرده عجیب اســت. به نظر می رســد مناسبات 
سیاسی باعث تغییر موضع ناگهانی کمیته ملی 

المپیک شده است.

لغو تقابل دوستانه مورینیو و گواردیولا| 
همان طور که پیــش از این احتمالش می رفت، 
مصاف تیم های منچستریونایتد و منچسترسیتی 
در اردوی پیش فصــل دو تیــم و در چارچوب 
تورنمنت تدارکاتی جــام قهرمانان بین المللی 
چین به دلیل شــرایط نامســاعد جوی و وضع 
نامناسب چمن ورزشگاه آشیانه پرنده شهر پکن 
لغو شد. دربی شهر منچستر که قرار بود دیشب 
برگزار شــود، فرصتی برای اولین رویارویی ژوزه 
 مورینیو سرمربی من یونایتد با رقیب قدیمی اش 

پپ گواردیولا در من سیتی بود که لغو شد.
لطف بیل در حق پدر همسرش| گرث بیل 
که چندی پیش از نامزد خود برای آغاز رسمی 
زندگی مشترک شان پاسخ مثبت گرفت، قصد 
دارد لطف بزرگــی در حق پــدر او انجام دهد. 
مارتین رایــس جونز، پدر همســر بیل به جرم 
کلاهبرداری 2 میلیون یورویی از 250 نفر در یکی 
از زندان های نیویورک حبس است اما ظاهراً او در 
صورتی که رفتار مناسبی داشته باشد، می تواند 
برای مراسم دخترش یک هفته مرخصی بگیرد 
هرچند که اجازه خارج شدن از نیویورک را ندارد 
و به همین دلیل مهاجم رئال مادرید و همسرش 
تصمیم دارند که مراسم ازدواج شان را در این شهر 
بگیرند تا پدر نامزد مهاجم رئال نیز بتواند در آن 

شرکت داشته باشد.
جوانان فرانســه بر بام اروپــا| پرونده 
رقابت های فوتبال قهرمانی زیر 19 سال اروپا با 
پیروزی قاطع 4 بر صفر فرانسه برابر ایتالیا بسته 
شد و این تیم در فتح این رقابت ها هت تریک کرد. 
برای فرانسوی ها که با تیمی به مراتب باتجربه تر 
از ایتالیا به میدان رفتند،  آگوستین در دقیقه 6، 
بــلاس در دقیقه 19، توســارت در دقیقه 83 و 
دیوپ در دقیقه دوم وقت های تلف شــده نیمه 
دوم گلزنی کردند تا ســومین قهرمانی جوانان 
فرانسه پس از دو قهرمانی که در سال های 2005 

و 2010 کسب کردند، به ثبت برسد.
ابهام در کاپیتانی رونی| ســام آلاردایس 
که به تازگــی در تیم ملی انگلیس جانشــین 
روی هاجسون شده اســت، هنوز حاضر نیست 
بگوید که آیا وین رونی کاپیتان این تیم خواهد 
ماند یا نــه. آلاردایس در اولین کنفرانس خبری 
پــس از انتصابش به عنوان ســرمربی تیم ملی 
انگلیس به خبرنگارانی که از او درباره سرنوشت 
بازوبند کاپیتانی سه شــیر ســوال پرسیدند، 
گفت:»برای انجام هرگونــه پیش بینی درباره 
این موضوع هنوز خیلی زود است. من تا با تمام 
بازیکنانم ملاقات نکنم و با تمام دســتیارانم در 
کادر فنی و دیگر دست اندرکاران پشت صحنه 
مشــورت نکنم برنامه ای برای انتخاب کاپیتان 

تیمم ندارم.«

شــهروند|  این روزها که تکنولوژی های مختلف 
در فوتبال دنیا حرف اول را می زنــد، مربیان ایرانی نیز 
برای این که از علم روز عقب نمانند، به استفاده از برخی 
تکنولوژی معروف در فوتبال جهان روی آورده اند. یکی 
از این تکنولوژی های برتر »جی پی اس« ها هستند که 
کاملا فراگیر شده اند و درحال حاضر کمتر تیمی در لیگ 
برتر حضور دارد که از این وسیله ها استفاده نکند. نکته 
مهم در این خصوص اما نحوه استفاده از »جی پی اس« 
است. آیا مربیانی که مدام دم از فراگیری علم روز فوتبال 
دنیا می زنند، نحــوه کار کردن با یکی از ســاده ترین 

تکنولوژی های این رشته ورزشی را بلدند؟
فناوری انگلیسی

همزمان با پیشــرفت تکنولوژی در فوتبــال، پای 
سیستم های »جی پی اس« هم به تمرینات و بازی های 
باشگاه های اروپایی باز شــد. »جی پی اس« برای اولین 
بار در انگلیس مورد اســتفاده قرار گرفت. همه چیز از 
یک پروژه تحقیقاتی شروع شــد. پروژه ای که در آن از 
»جی پی اس« و شتاب ســنج های کوچک برای آگاهی 
از وضع بدنی بازیکنان حین تمرین و مسابقه استفاده 
می شــد. به تدریج »جی پی اس« ها مشــهور شدند و 
وقتی مزایای استفاده از آنها مشخص شد، دنیای فوتبال 
را به تســخیر خود درآوردند و اســتفاده از آنها در همه 

کشورهای اروپایی رواج پیدا کرد.
مهم ترین فایده »جی پی اس«

استفاده از تکنولوژی »جی پی اس« می تواند اطلاعات 
مفیدی را از فوتبالیســت ها دراختیار مربیان قرار دهد. 
این دستگاه پیشتر ها توسط ورزشــکاران دو و میدانی 
اســتفاده می شــد اما حالا در دنیای فوتبال هم حرف 
اول را می زند. مربیان فوتبال می توانند با استفاده از این 
تکنولوژی بهترین آنالیز را از شــرایط بازیکنان داشته 
باشند و بتوانند بهترین ترکیب ممکن را انتخاب کنند. 
درحال حاضر تیم های بزرگ دنیــا مثل بایرن مونیخ، 
رئال مادرید، بارســا، یوونتوس، چلســی و تقریبا اکثر 
باشگاه های اروپایی این تکنولوژی را مورد استفاده قرار 
می دهند و به نتایج مهمی هم دربــاره وضع بازیکنان 
دســت پیدا می کنند. »جی پی اس« ها بالاپوش هایی 
هستند که بازیکنان در جریان تمرینات بر تن می کنند 
و آنالیزورها با دســتگاه های خاصی بازیکنان را کنترل 
می کنند و عددهای به دســت آمده از هر بازیکن را در 
اختیار سرمربی تیم قرار می دهند. »جی پی اس« هم در 
تمرین و هم در زمان مسابقه میزان دوندگی بازیکنان را 
مشخص می کند. این که هر بازیکن چه زمانی در آستانه 
خســتگی قرار می گیرد و ممکن است با ادامه تمرین و 
یا حضور در زمین بازی، در اثر خســتگی با مصدومیت 
روبه رو شــود. درواقع مهم ترین نتیجه ای که می توان 

از »جی پی اس«ها گرفت، همین آســتانه خســتگی 
بازیکنان اســت. بارها در تمرینات یا مسابقات فوتبال 
دیده ایم که یک فوتبالیســت بدون این که برخوردی با 
کسی داشته باشــد، دچار گرفتگی عضلانی می شود و 
مصدومیت به سراغش می آید اما با استفاده صحیح از این 
»جی پی اس« ها می توان جلوی چنین مصدومیت هایی 
را گرفت. »جی پی اس« میزان ضربان قلب، فشار خون 
و حتی میزان انرژی فوتبالیست ها را هم نشان می دهد 
و یکی از مزایای استفاده از آن در تمرینات این است که 
مربیان کاملا می توانند تشــخیص دهند کدام بازیکن 
آمادگی جسمانی بیشتری دارد و کدام بازیکن باید بیشتر 
از دیگران تمرینات بدنسازی انجام دهد تا به سطح مورد 

نظر سرمربی تیم برسد.
»جی پی اس« چگونه به ایران آمد؟

»جی پی اس« با کارلوس کی روش به ایران آمد. تا پیش 
از حضور کی روش در ایران هیچ تیمی از این تکنولوژی 
مهم اســتفاده نمی کرد. کی روش از فدراسیون فوتبال 
خواست این بالاپوش ها را زودتر در اختیار تیم ملی قرار 
دهد و فدراســیون هم حدود 3 سال و نیم پیش توانست 
با صرف 270 میلیون تومــان این تکنولوژی را در اختیار 
تیم ملی قرار دهد. استفاده از این تکنولوژی در تمرینات 
تیم ملی باعث شــد کی روش به جوانگرایی روی بیاورد. 
چون اعدادی که »چی پی اس«ها در اختیار ســرمربی 
تیم ملی قرار می دهد، به نفع جوانان اســت و به همین 

دلیل استفاده از جوان ها در تیم ملی بیشتر شد. همزمان 
با اســتفاده از »جی پی اس« ها، علیرضا منصوریان هم 
دستیار کی روش شد و بعدها که ســرمربی نفت شد از 
بالاپوش های »جی پی اس« در تمرینات تیمش استفاده 
کرد. البته منصوریان استفاده از این بالاپوش ها را علنی 
نکرد تااینکــه بازیکنان لیگ برتری هنــگام برخورد با 
بازیکنان تیم نفت متوجه شدند آنها لباس های متفاوتی از 
زیر پیراهن تیمشان بر تن کرده اند. »جی پی اس« های تیم 
نفت سر و صدای زیادی کرد و برخی از تیمها به استفاده 
از آن معترض بودند اما طبق قانون فیفا اســتفاده از این 
وسیله ها در هنگام بازی هیچ اشکالی ندارد؛ چون باعث 
آســیب دیدن بازیکنان تیم مقابل نمی شود. با لو رفتن 
»جی پی اس« های نفتی ها، برخی باشگاه ها هم که وسع 
خرید این تکنولوژی را داشتند از آن استفاده کردند. بعدها 
منصوریان این تکنولوژی را به اســتقلال هم برد و حالا 
بسیاری از تیم های لیگ برتری از آن استفاده می کنند. 
مهم ترین موضوع برای اســتفاده از »جی پی اس« ها اما، 
علم استفاده از این تکنولوژی است. این که باشگاه هایی که 
دارند از این وسیله  اســتفاده می کنند آیا بلدند از اعداد و 

ارقام به دست آمده بهره کافی را ببرند یا خیر.
چراغپور:   در استفاده از جی پی اس فقط تقلب 

کرده ایم!
جلال چراغپور، کارشــناس فوتبال درباره استفاده 
از »جی پی اس«هــا در ایران به »شــهروند« می گوید: 

»استفاده از بالاپوش های »جی پی اس« می تواند برای 
یک تیم فوتبال خیلی مفید باشد اما به شرطی که بلد 
باشیم از اعداد به دست آمده استفاده کنیم. آیا مربیان 
ایرانــی و افرادی که قرار اســت از این »جی پی اس« ها 
اســتفاده کنند، می دانند اعدادی که بابت ضربان قلب 
و میزان انرژی و آستانه اسید لاکتیک به دست می آید، 
چه فایده ای دارند و مثلا با بالا رفتن ضربان قلب چطور 
می توانیم آن را به اندازه عادی برســانیم؟ مثلا مربیان 
ایرانی می دانند اگر آخرین برون ده قلبی کم باشد، چه 
باید کرد تا آن را بالا برد و آیا ممکن است مادرزادی باشد؟ 
به نظر من صرفا پوشیدن »جی پی اس«ها نمی تواند برای 
فوتبال ایران مفید باشد، بلکه مهم ترین چیز این است 
که بتوانیم از این اعداد بهترین بهره را بگیریم.« او ادامه 
می دهد: »با تمام احترامی که برای مربیان ایرانی قایل 
هستم اما فکر نمی کنم کســی در ایران باشد که علم 
استفاده از این دســتگاه ها را داشته باشد. فکر می کنم 
در استفاده از »جی پی اس« هم مثل سایر تکنولوژی ها 
فقط درحال تقلب از روی دســت دیگران هســتیم. با 
یک دوره کلاس یک هفته ای نمی توان علم اســتفاده 
از »جی پی اس« را به دســت آورد. اگــر کی روش از این 
دستگاه استفاده می کند، به خاطر این است که سال ها 
در فوتبال انگلیس بوده و خودش و دســتیارانش علم 
استفاده از آن را دارند اما بسیاری از مربیان این شرایط 

را ندارند.«

شهروند|  درحالی که تنها 10 روز تا آغاز رسمی 
بازی های المپیک باقی مانده است، به نظر می رسد 
دهکده این مســابقات آمــاده میزبانــی از کاروان 
کشورهای مختلف نشده و همین موضوع با انتقادات 

زیادی همراه شده است. 
انصراف استرالیا از حضور در دهکده

روز گذشــته تعدادی از ورزشکاران استرالیایی به 
دهکده بازیهای المپیک در ریودوژانیرو رسیدند اما 
به محض مشاهده شرایط از سکونت در آپارتمان های 
درنظر گرفته شده،  انصراف دادند. دهکده مسابقات 
که روز یکشنبه بازگشایی شده از نظر استرالیایی ها 
با مشکلات زیادی ازجمله برق، آب، گاز و عدم نظافت 
لازم روبه رو هستند. مسئول کاروان استرالیا دراین باره 
می گوید: »در همه دوره های  المپیک مشــکلاتی 
وجود داشته است اما مشکلات ریو واقعا نگران کننده 

است. اختلالات در سیســتم گاز و آب ممکن است 
دردسر ساز و خطرناک شود. سرویس های بهداشتی 

این ساختمان ها با مشکلات زیادی روبه رو است.«
واکنش عجیب برزیل و کمیته المپیک

بعــد از اعتــراض اســترالیایی ها بــه امکانات 
ساختمان های دهکده، شهردار ریودوژانیرو اینطور 
به انتقادات آنها واکنش نشــان داده است: »در این 
ساختمان ها کانگورو قرار می دهیم تا استرالیایی ها 
فکر کنند در خانه هســتند!« این واکنش عجیب 
شــهردار ریو پای کمیته بین المللی المپیک را هم 
وسط کشــید تا نظارت دقیق تری روی این مسائل 

داشته باشد. در بیانیه این کمیته آمده است:   »نیازی 
به کانگورو نیست،  بلکه به یک لوله کش نیاز است که 
مشکلات استخرها و سرویس های بهداشتی را حل 

کند.«
ریو هنوز آماده نیست!

ورود کاروان هــای ورزشــی تمام کشــورها به 
ریودوژانیرو آغاز شــده و اولین گروه ورزشی کاروان 
ایران نیز امروز راهی برزیل می شــود. با این که 10 
روز بیشــتر به آغاز رسمی مســابقات باقی نمانده، 
ژنیت شــهردار ریودوژانیرو دراین بــاره می گوید: 
»هنوز تأسیســات به طور کامل آماده نشــدند و تا 

شــروع مســابقات همه چیز مهیا خواهد شد.« با 
این که از ماه ها قبل نگرانی هــای زیادی بابت آماده 
نشدن به موقع ورزشــگاه های برزیل وجود داشت 
و دراین باره حاشــیه های زیادی هم به وجود آمد، 
هنوز مسابقات شروع نشده، بحث کمبود امکانات به 
وجود آمده اســت. مشخص نیست برزیلی ها که در 
چند سال اخیر نتوانستند به صورت مناسب دهکده 
بازی های المپیک را مهیای میزبانی از کشــورهای 
مختلف کنند، در این 10 روز چــه اقداماتی را برای 
بهبود شــرایط انجام می دهند. از سوی دیگر با ورود 
کاروان ورزشی کشورمان به ریودوژانیرو باید واکنش 
ورزشکاران و مســئولان ایرانی را هم شاهد باشیم. 
در هر صورت برزیل انتظار یک ماه پرکار و سخت را 
می کشد که قطعا با چالش های زیادی برای میزبان 

همراه خواهد بود. 

انتقادهای عجیب دهکده بازی های المپیک

ریو هنوز آماده میزبانی نیست!

آیا مربیان ایرانی استفاده از تکنولوژی روز فوتبال را بلدند؟

تقلب در استفاده از »جی پی اس«
  جلال چراغپور در گفت وگو با »شهروند«:  بعید است مربیان بتوانند از بالاپوش ها بهره مند شوند!

شهروند| شاید قبل از مراسم معرفی بهترین های فوتبال ایران هیچ کس 
نام شبنم بهشت را به عنوان یک فوتبالیســت نمی شناخت. او که جایزه 
بهترین فوتبالیست خانم کشور را در فصل گذشته به دست آورد، حالا با 
روحیه بهتری به کارش ادامه می دهد. بهشــت معتقد است قراردادهای 
بانوان و آقایان در فوتبال قابل مقایسه نیســت و شاید گاهی تفاوت این 
قراردادها به 20 برابر هم برسد. بازیکن فصل گذشته شهرداری سیرجان 
از قرارداد 17 میلیون تومانی اش پرده برمی دارد و نسبت به بی توجهی به 
فوتبال بانوان گلایه دارد. گفت وگوی شهروند با »شبنم بهشت«،  بهترین 

بازیکن فوتبال بانوان را در ادامه می خوانید:  
  این روزها همه  از شما حرف می زنند. کمی از خودتان بگویید.

از دسته اول فوتبال حرفه ای بانوان شروع کردم. چند تن از کارشناسان 
بازی های من را دیدند و به تیم ملی دعوت کردند. از آن به بعد بود که خودم 
هم حس کردم می توانم مدارج ترقی را به خوبی طی کنم و گام های مثبتی 
در جهت ارتقای فوتبالم بردارم. در ادامه به تیم شهرداری سیرجان پیوستم.  
سال اول عملکرد خوبی داشتم و تیممان چهارم شد. سال دوم که همین 
فصل گذشته بود، قهرمان شــدیم و بازی های خوبی را ارایه دادم و تأثیر 

بسزایی روی موفقیت تیم شهرداری سیرجان داشتم.
  فکر می کردید بهترین بازیکن فوتبال بانوان در فصل گذشته 

شوید؟
به هرحال هر جایزه ای، دارای ویژگی های خاص خود است و قطعا یک 
موفقیت برای شخصی که آن را دریافت می کند، دارد. پیش بینی نمی کردم 

این جایزه را دریافت کنم اما برایم کسب این افتخار ارزشمند است.
  دلایل پیشــرفت فوتبالی خود را در این چند سال اخیر چه 

می دانید؟
شانس خوبی داشتم و مربیان برایم دل سوزاندند. سخت گیری کردند و 

باعث شدند که پیشرفت کنم و روز به روز بهتر شوم. خانم امیرشاهی مربی 
تیم ملی کارهای فوق العاده ای برای من انجام داد. انگیزه زیادی از خانواده ام 
گرفتم. من به پدرم قول داده بودم که جایــزه بهترین بازیکن را دریافت 

می کنم و حالا خوشحالم که به قولم عمل کردم.
  در فصل گذشته عملکردتان چطور بود؟

حدودا در 22 یا 23 بازی شرکت کردم و توانستم 13 گل به ثمر برسانم. 
در این فصل از آمادگی خوبی برخوردار بودم و توانستم رکورد خوبی را ثبت 

کنم و بازی های درخشانی را انجام دهم.
  در فوتبال بانوان کمبودهای زیــادی وجود دارد. دراین باره 

صحبت کنید.
کمبود که وجود دارد اما رفتارها بیشتر اذیت می کند. به گونه ای رفتار 
می کنند و فاصله ای میان فوتبال آقایان و خانمهــا وجود دارد که انگار ما 
از یک سیاره دیگری آمده ایم. درست اســت که فوتبال آقایان از اهمیت 
بیشــتری برخوردار اســت اما نه با این اختلاف که نظاره می کنیم. واقعا 

تبعیض بین آقایان و خانم ها بیش از حد است.
  این تبعیض عموما در چه بخش هایی دیده می شود؟

مهمترین آن مربوط به قراردادها است. گاها قرارداد آقایان بیش از 20 یا 
30 برابر ما است و من نمی دانم این همه اختلاف چه معنایی دارد و درک 

نمی کنم.
  فاصله ای که بین قراردادهای آقایــان و بانوان وجود دارد را 

ماحصل چه موضوعی می دانید؟
قطعا سطح آقایان بالاتر است اما این موضوع باعث نمی شود که ما مایوس 
و ناامید باشیم. بلکه عقیده دارم که سکوی پرتابی برای ما خواهد بود زیرا 
تا به امروز هر اتفاقی برای ما افتاده اســت، از قبال تلاش و زحمات خود ما 

بوده است.

  قرارداد شما در فصل اخیر چقدر بوده است؟
قرارداد اخیر من فقط 17 میلیون تومان اســت. یعنی برای یک ســال 
تمرین ســخت همراه با آســیب دیدگی فقط 17 میلیون تومان دریافت 
کرده ام که دربرابر آقایان رقم عجیبی اســت. با این حال وضع من نسبت 
به بقیه بانوان عالی است. بسیاری هستند که اصلا پولی دریافت نکرده و به 
صورت مجانی بازی می کنند؛ یعنی هزینه رفت و آمد و هر چیز دیگری را 
از جیب می پردازند. بچه های ما عمدتا انگیزه ای ندارند و رغبتی برای انجام 

بازی پیدا نمی کنند.
  ظاهرا اسپانسرها در فوتبال بانوان حضور فعالی ندارد. درست 

است؟
اسپانسر تیم شــهرداری سیرجان برعهده شــهرداری است و عموما 
اسپانسر خصوصی در فوتبال بانوان وجود ندارد. اسپانسرهای دولتی نیز 

اهمیت زیادی نسبت به فوتبال بانوان ندارند.
  از تیم ملی چه خبر؟

اکنون در اردوی تیم ملی هستیم. آبان ماه به ویتنام می رویم و با فیلیپین، 
هند و ویتنام بازی می کنیم. اردوی دیگری هم داریم که در ژاپن خواهد بود؛ 
البته هنوز قطعی نیست. بازی های آینده برای مقدماتی آسیا خواهد بود و 
اگر موفق باشیم، به جمع 8 تیم برتر آسیا راه پیدا می کنیم. شانس زیادی 
نداریم زیرا بازی های تدارکاتی خوبی را پشت سر نمی گذاریم. با این حال 

امیدوار هستیم.

گفت وگوی »شهروند« با شبنم بهشت، بهترین بازیکن فوتبال بانوان

به پدرم قول داده بودم کفش طلا بگیرم
  تبعیض میان آقایان و خانم ها بیش از حد است
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